
ÒVolem refor�ar la identitat del pobleÓ

L'alcalde veu una prioritat equilibrar despeses i ingressos i anuncia que no far� cap cr�dit

en dos anys

Quera diu que s'ha por tat Agullana al segle XXI i que ara es fa una aposta pel

manteniment

Alfons Quera, en una imatge d'aquesta setmana

davant l'esgl辿sia. Foto: M.V.

Ser� molt diferent aquest mandat que l'anterior, amb la crisi?S�, i

tant que ser� diferent el mandat. Hi haur� hagut dues �poques. La

que hem viscut les administracions f ins al 2009 o el 2010, en qu�

ten�em la capacitat de fer inversions en infraestructures b�siques, i

la d'ara.Quines van ser aquestes inversions a Agullana?S'ha renovat

xarxa d'aigua i d'enllumenat, la instalálaci� del gas, s'ha separat les

plujanes del clavegueram, s'han soterrat l�nies el�ctriques i de

tel�fon i s'ha multiplicat la capacitat de por tar aigua. Tamb� hem fet

una inversi� que no em puc oblidar: l'asil Gomis, que ja tenim ple. Ha

estat un �xit total. En vuit mesos hem emplenat totes les places

concer tades. �s un servei que t� un sentit supramunicipal i �s un

�xit l'atenci� a la gent gran. Tamb� hem fet millores urbanes com

ara el paviment.I a par tir d'ara?En els pr�xims dos anys no farem cap cr�dit a llarg termini per a inversions. Aix�

segur. Tot i que per llei estem per sota el 75% i podr�em fer-ho, no ho farem. Farem contenci� en la despesa. De

fet, sempre hem tingut una regla d'or, que �s que les despeses no superin els ingressos. Hem fet les obres que

sab�em que pod�em pagar. L'endeutament era elevat l'any passat perqu� l'Ajuntament va avan�ar uns diners que

ens devien de subvencions. Ara l'hem redu�t un 30% f ins al 62% i la previsi� �s arribar al 2015 amb un

percentatge baix, f ins al 40 o el 50%. �s un dels objectius b�sics. L'altre �s mantenir els serveis que tenim i no

obrir-ne cap m�s.No hi haur� inversions, doncs?N'hi ha alguna de prevista per� estan subvencionades al cent per

cent. Volem donar aquest missatge molt clar: que no farem cap cr�dit en dos anys per poder eixugar els que

s'han fet en els darrers temps per fer els serveis que posen Agullana al segle XXI. En quaranta anys no s'haur�

de fer cap canvi de serveis.Hi ha segona fase de l'asil Gomis?S�, la segona fase s'ajorna. Tenim una subvenci�

d'Habitatge de la Generalitat que l'ha ajornat i per a nosaltres no hi ha hagut cap problema, perqu� amb l'espai

que hi ha al centre de serveis ja anem m�s que sobrats. No era un projecte prioritari per a nosaltres.Es far� el

Viure al poble?S�, es faran unes millores de carrers al voltant de la pla�a. Ho tenim f inan�at en un cent per cent

perqu� a banda del Viure al poble tenim una altra subvenci�. Es preveu que es pugui executar en els pr�xims

mesos per� insistint que no farem cap cr�dit.Cap on ha d'anar Agullana?En el moment actual de crisi econ�mica

i de repensament de la societat, per a nosaltres l'eix principal �s refor�ar la identitat del nostre municipi. Posar

en valor el patrimoni hist�ric, cultural i implicar les entitats.Fins ara la par t impor tant era fer obres; un cop fetes

les inversions �tils, ara s'ha de refor�ar la identitat de poble.Com es far�?Tenim un patrimoni arqueol�gic i hem

creat un beca en homenatge a l'arque�leg Miquel de Palol. Volem ressaltar la impor t�ncia que ha tingut la

ind�stria del suro, que ha estat b�sica al poble, amb els edif icis modernistes que tenim, i volem ressaltar

aquesta par t dels �ltims 150 anys. Aix� cohesiona. Tamb� amb el tema de l'exili: tenim un projecte que hem

ajornat per al 2013 i que tamb� estava dins del programa Viure al poble.Qu� pensa de la MAT ara que estan

comen�ant les obres?Ha estat imposada per dos estats, l'espanyol i el franc�s. Un cop les decisions estan

preses, la funci� dels ajuntaments �s vetllar perqu� l'impacte sigui el menor per a la poblaci�. I tamb� treballar

per tenir compensacions econ�miques.Que es respecti l'entorn natural. El soterrament passa a 2,5 quil�metres

d'Agullana i a un 1,5 de l'Estrada.S'ha de repensar la implantaci� e�lica amb els tr�mits aturats?Ara �s el moment

de replantejar-ho i millorar l'adjudicaci� de les ZDP. Si s'han de posar ha de ser al corredor d'infraestructures



entre l'N-II i el TAV.
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